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SVEDALA KOMMUN  MINNESANTECKNINGAR 
Referensgruppen för tillgänglighetsfrågor   

 
 

Plats och tid Kommunhuset, konferensrum Börringe 
2025-02-12, kl 15-17 

Närvarande Per-Olof Lindgren, ordförande 
Ann-Charlotte Ziegenfelt, vice ordförande 
Eva Nilsson, representant pensionärsrådet 
Ingrid Klapp Åström, representant pensionärsrådet 
Ann-Magreth Albin, representant pensionärsrådet 
Stefan Bauer, Svedala anhörigförening 
Glenn Ljungkvist, personskadeförbundet RTP 
Annette Bengtsson, trafikingenjör, sekreterare 
Referensgruppen för tillgänglighetsfrågor 
Mimmi Jacobsson, Bygg och Miljö 
Linda Holst, Kommunikationsenheten 
Peter Morreau, lokalplanerare 
Moa Blom, Vård och omsorg 
Sara Gigja, delregional samordnare för psykisk hälsa och 
suicidprevention Svedala, Trelleborg, Vellinge och Region 
Skåne 
Jill Engberg, Enhetschef Parkenheten 
 

Delges Mats Krznar, lokalförsörjningsenheten 
Selma Hogas, representant ungdomsrådet 
Aasma Alnajar, representant ungdomsrådet 
Johanna Eriksson, gatu- och parkenheten 
Nämndssekreterare tekniska nämnden 
CAOS Café 
Ulf Lennerling, ordförande Bygg- och miljönämnden 
Per Mattsson, ordförande socialnämnden 
 

1 Välkomna 
Per-Olof hälsad alla välkomna 

2 Godkännande av föredragningslista 
Föredragningslistan godkändes. 
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3 Föregående minnesanteckningar 
Inga synpunkter. 

Portabel hörslinga finns nu. Den kommer att bli bokningsbar. 

Det är möjligt att boka teckenspråkstolk genom kommunens upphandlade tolk. 

4 Bänkar 
Jill redogjorde för kommunen arbetar med skötsel och vid ny investeringar. 

Enligt normbeskrivningen i tätort finns ett intervallkrav på 200 m, utanför tätort 300 m och 
även krav på armstöd, sitthöjd och hårdgjort runt omkring. Befintlig miljö inga riktlinjer.  

Bänkar tvättas med hetvatten minst 1 ggr/år. 

Ett arbete pågår nu med dokumentation av underhåll av bänkar. 

Felanmäl bänkar som är trasig via kommunens felanmälan. Jill tar gärna emot förslag och 
synpunkter. 

Önskemål om bänk med ryggstöd på Värbytorget framfördes. 

På Holmaorådet står bänkarna där ingen vill sitta. Se över området gamla 
hundrastgården, vid Fröhuset – upp mot höjden. 

Önskemål om att utveckla Segeområdet framfördes. 

5 Psykisk ohälsa och suicidprevention 
Sara presenterade sig och sitt uppdrag. Självmord är idag den vanligaste dödsorsaken 
bland pojkar och män i åldrarna 15-44 år. Cirka 140 000 unga varken arbetar eller 
studerar och många av de med långvarigt utanförskap från studier och arbetsliv har 
psykisk ohälsa. Psykisk ohälsa står för hälften av alla längre sjukskrivningar och i 
genomsnitt blir sjukfall kopplade till psykiska diagnoser längre än andra diagnoser. 
Psykisk ohälsa beräknas kosta samhället 345 miljarder kronor per år. 

Hela samhället har ansvar – det är genom samarbete, ökat engagemang och förnyade 
angreppssätt som vi tillsammans kan åstadkomma förändring. 
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Kommunal handlingsplan för suicidprevention kommer tas fram. Arbetsformen för planens 
framtagande är dock ännu inte beslutad.  

Sara tipsade om föreläsning till allmänheten i psykisk livräddning 8 april och 18 
september. 

Referensgruppen tycker det är bra att arbetet har kommit igång. 

Gula bänkar som finns i vissa kommuner diskuterades. 

6 Val av representant till kundråd Skånetrafikens 
serviceresor 
Ann-Charlotte Ziegenfelt valdes till representant till kundrådet för Skånetrafikens 
serviceresor. 

7 Svedala station 
Annette berättade att det varit tillgänglighetsproblem på stationen eftersom hissarna inte 
har fungerat. Trafikverket har jobbat med fråga och de fungerar nu. En ramp håller också 
på att byggas på södra sidan, beräknas klar i mars. 

8 Övrigt 
Parkeringarna på Ica upplevs som smala. Parkeringarna följer mått enigt standard. 

 

Önskemål om trottoar längs Kantors/ Kapellvägen framfördes. 

 

Problem med häckar vid Folketshus. 

 

Problem med hög trottoarkant i stråket Hemköp- Brandstationen-Stella. 
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Räcke vid trappa på Stortorget planeras genomföras under året. 

 

Önskemål om bättre belysning:  

• -Johan Borgsgatan 4 vid Brf Furen (finns inga lampor),  

• cykelstig från Väktaregatan till loftgångshusen (ingen lampa) 

• korsningar väg 108/ Ugglarpsvägen (ingen lampa) 

• infarten västra E65 (ingen lampa) 

 

Problem med bussparkering för seniorresor vid sporthallen. Kommunen håller på att se 
över det. 

9 Nästa möte 
Nästa möte hålls den 14 maj kl. 15. Polisen bjuds in. 
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